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ХТО СКАЖА: “Я НЕ ВЕРУ”?ЦІ МАГЧЫМЫЯ Ў БЕЛАРУСІ
ПРАВЕДНЫЯ ЗВЫШДАХОДЫ
ЧЫНОЎНІКАЎ?

ШПАКІ ПРЫЛЯЦЕЛІ
ШПАКОЎНІ

АЛЕСЯ ПУШКІНА

ЎЗРАДАВАЛІ

ПУБЛІКУ І

НАПАЛОХАЛІ

НАЧАЛЬСТВА
На міжнароднай выставе

ФарматДызайн – 2008 у на
цыянальным  выставачным
цэнтры “Белэкспа” ў Мінску
найбольшую цікавасць гле
дачоў выклікала экспазіцыя
пад назвай “Беларуская шпа
коўня”. Паводле аўтара пра
екту, “правінцыйнага маста
ка”  Алеся  Пушкіна,  ягоныя
творы  даюць  магчымасць
кожнаму гаспадару выказаць
сваё крэда. Мастак, паводле
яго  словаў,  прыцягнуў  да
роспісу некаторых шпакоў
няў вядомых музыкаў – Ва
рашкевіча, Вольскага, паліты
каў – Аляксандра Мілінкеві
ча, Насту Палажанку, Вячас
лава Сіўчыка ды іншых.

Заканчэнне на стар.3

ШПАКОЎНІ АЛЕСЯ ПУШКІНА
на выставе ў Нацыянальным
выставачным цэнтры “Белэк-
спа”. На першым плане справа
– “Міколкава шпакоўня”. Мінск,
4 чэрвеня 2008 году. Фота газе-
ты “Свабода”.

ГУТАРКА З ЮРЫСТАМ ВАЛЯНЦІНАМ

СТЭФАНОВІЧАМ ПРА ВЫБАРЫ НА СТАР.4АПЫТАННЕ НА СТАР.2



2 Апытанне

ЦІ МАГЧЫМЫЯ Ў БЕЛАРУСІ ПРАВЕДНЫЯ
ЗВЫШДАХОДЫ ЧЫНОЎНІКАЎ?
СТАНІСЛАЎ БАГДАНКЕВІЧ,
ЭКС-СТАРШЫНЯ  НАЦЫЯНАЛЬНАГА БАНКУ:

“ПРАВЕДНАЙ МОЖА БЫЦЬ

ТОЛЬКІ ЗАРПЛАТА”
Бог яго ведае, што сказаць. Высокая зарплата магчымая. А

ўсё астатняе — “крышы”, хабары, пакупка ўласнасці, калі яна
звязаная з адміністратыўным рэсурсам, — няправеднае. Пра
веднай можа быць толькі зарплата.

ВАСІЛЬ, НАСТАЎНІК:

“ПРАВЕДНАСЦЬ ТУТ НІ ПРЫ ЧЫМ”
Гэта наша спадчына. У Расіі былі часы –15, 16 стагоддзе –

калі чыноўніка прызначалі без заробку, “карміцца”. Мяркую
чы, што ён сам заробіць са сваёй пасады. І выхавалі за колькі
стагоддзяў такі вось чыноўніцкі рэфлекс. Таму я думаю, што
сумленне чыноўнікаўхабарнікаў не мучыць. Яны традыцыю
працягваюць. А праведнасць тут ні пры чым.

ПАЎЛЮК КАНАВАЛЬЧЫК, ЖУРНАЛІСТ:

“ГЭТА ПЯРЭЧЫЦЬ

ФУНКЦЫІ ЧЫНОЎНІКА”
Гэта немагчыма. Бо чыноўнікі – гэта дзяржаўныя службоў

цы, якія маюць фіксаваныя стаўкі. І бонусы тут выключаныя. А
чаму тады настаўнікам не мець звышдаходаў? Гэта супярэ
чыць самой функцыі чыноўніка. Функцыі, якой патрабуе ад
яго дзяржава. Гэта ж не бізнесмен, які варочае мільёнамі.

ВАЛЯНЦІНА, ПЕНСІЯНЕРКА:

“ЗВЫШДАХОД МОЖА БЫЦЬ

ТОЛЬКІ ХАБАРАМ”
Гэта ўсё адно, што спытаць, колькі будзе “двойчы два”. Як

можа быць праведным хабар? А звышдаход чыноўніка можа
быць толькі хабарам.

ЯРАСЛАЎ РАМАНЧУК, ЭКАНАМІСТ:

“ЦІ МАГЧЫМЫ “СУМЛЕННЫ ЗЛОДЗЕЙ”?
Ці магчымы ў Беларусі “чэсны злодзей”? Вы пра гэта пыта

ецеся? Што такое праведныя звышдаходы чыноўнікаў? У нас
ёсць чыноўнікі, якія зарабляюць больш чым тры тысячы даля
раў у месяц. Але гэта згодна з тарыфнай сеткай. На гэтыя гро
шы асабняк за мільён даляраў, які ёсць у некаторых нашых
чыноўнікаў, не купіш. Ёсць у Беларусі людзі, якія зарабляюць
шмат, але 95 адсоткаў тых даходаў маюць шэрую афарбоўку.
Старшыня Цэнтрабанку Расіі мае афіцыйны заробак 400 000
даляраў у год. Але гэта дробязь у параўнанні з тым, колькі за
рабляюць менеджэры буйных кампаній. Таму мой адказ – не,
праведныя звышдаходы немагчымыя. Чыноўнікі, згодна з выз
начэннем, павінны мець іншую матывацыю, не грашовую.

Краіне служыць – гэта матывацыя, якая выходзіць паза рамкі
матэрыяльнага ўзнагароджання. Гэта самарэалізацыя, гэта
нейкая ідэя, якая павінна быць у чалавека.

СТАНІСЛАЎ ШУШКЕВІЧ, ПАЛІТЫК:

“ЧЫНОЎНІК МОЖА АТРЫМЛІВАЦЬ

ДАХОДЫ Ў МЕЖАХ ПРЭМІІ”
Праведныя звышдаходы немагчымыя. Чыноўнік можа ат

рымліваць даходы ў межах прэміі. І ўсё. Больш я не ведаю за
конных крыніц, акрамя зарплаты і прэміі. А звышдаходы –
гэта толькі хабар. Інакш быць не можа.

ТАЦЯНА РАВЯКА, ПРАВААБАРОНЦА:

“ДАХОДЫ ПАВІННЫ БЫЦЬ

АДПАВЕДНЫМІ ЎКЛАДЗЕНАЙ ПРАЦЫ”
Даходы могуць быць праведнымі. А звышдаходы... Гэта па

вінен быць нейкі прыватны бізнес. Ці нейкая геніяльная ідэя,
якая рухае наперад краіну. Нейкія новыя тэхналогіі, якія мя
няюць свет. Тады можна разлічваць на звышдаходы. Даходы
павінны быць рэальныя, адпаведныя ўкладзенай працы, інтэ
лекту, здольнасцям чыноўніка. Даходы чыноўнікаў павінны
залежыць ад многіх паказчыкаў у эканоміцы. І тады могуць
быць праведныя даходы. Але “звыш” – наўрад ці.

ВАЛЯНЦІН АКУДОВІЧ, ФІЛОСАФ:

“ПРАБЛЕМА БЕЛАРУСКАГА ЧЫНОЎНІКА

НЕ Ў ЗВЫШДАХОДАХ”
Не зусім карэктна звышдаходы называць праведнымі. На

ват калі яны не толькі дэюрэ, але і дэфакта нажытыя сум
ленна. Праведнасць і вялікія грошы несумяшчальныя. Калі
браць цывілізаваны свет, дык ніхто нідзе па азначэнні не
можа мець звышдаходы. У сваіх заробках чыноўнік нават
самага высокага рангу непараўнальна саступае не толькі
паспяховаму бізнесоўцу, але і якойнебудзь топмадэлі. Пас
пяховая зорка НБА далёка не першай велічыні мае заробак
куды большы, чым прэзідэнт ЗША. Мільярдэр Сільвіё Берлус
коні за сваю працу на пасадзе прэм’ерміністра Італіі атрым
лівае вартыя жалю грошы ў параўнанні з тымі, што ён за
рабляе ў бізнесе. Праблема беларускага чыноўніка не ў тым,
што ён не можа мець сумленна здабытых звышдаходаў, а ў
тым, што яго заробак абразліва малы. Ад міністра да самага
дробнага службоўца, усе нашы чыноўнікі пастаўлены ў такія
ўмовы, калі вымушаныя праз тыя магчымасці, што дае ім па
сада, самахоць выпраўляць неадпаведнасць паміж заробкам
і сацыяльным статусам. Натуральна, амаль заўсёды гэта ро
біцца, мякка кажучы, не зусім сумленным спосабам. На вялікі
жаль, мы яшчэ не ў поўнай меры ўсведамляем, што чына
венства – гэта структурны каркас дзяржавы. І пакуль чына
венства будзе думаць не пра дзяржаву, а пра тое, якім чы
нам павялічыць свой заробак, мы не можам быць упэўне
нымі ў трываласці Беларусі.
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ШПАКІ ПРЫЛЯЦЕЛІ
ШПАКОЎНІ АЛЕСЯ ПУШКІНА ЎЗРАДАВАЛІ ПУБЛІКУ І НАПАЛОХАЛІ НАЧАЛЬСТВА

Заканчэнне. Пачатак на стар.1
Адзін  з  твораў  мастака

выказала жаданне распісаць
Святлана  Алексіевіч,  як
толькі прыедзе ў Беларусь.

Незвычайныя экспанаты
прымусілі некаторых асабл
іва пільных гледачоў насця
рожыцца.  Неўзабаве  каля
стэнда  Пушкіна  з’явіўся
міліцыянер, а потым і прад
стаўнікі дырэкцыі выставы.
Яны  патрабавалі  ў  аўтара
зняць шпакоўні “для аграга
радкоў”  і   “для  Драздоў”.
(Распісаная сусальным зола
там  і  ўпрыгожаная  гербам
РБ  шпакоўня  выклікала
асаблівае абурэнне). Алесь

АЛЕСЬ ПУШКІН дэманструе
свае экспанаты на выставе ў
Нацыянальным цэнтры “Бел-
экспа”. Мінск, 4 чэрвеня 2008
году. Фота газеты “Свабода”.

АПОШНІ ІСПЫТ
Панарама

На  мінулым  тыдні  ў  СМІ
актыўна абмяркоўваўся пе
раход сярэдняй школы ў Бе
ларусі з 12ці на 11 гадоў на
вучання. Кіраўнік дзяржавы
падпісаў адпаведны дэкрэт.
Цяпер  настаўнікі  гадаюць,
якія змены ў школьных праг
рамах іх чакаюць.

Між тым, афіцыйныя СМІ
абышлі  ўвагай  сапраўды
“надзвычайнае здарэнне” ў
салігорскай сярэдняй школе
№4. Выпускніка гэтай школы
Івана Шылу 4 чэрвеня не да-
пусцілі да апошняга іспыту, і
хлопец застаўся без атэстату.

Намеснік старшыні Мала

дога  Фронту  Іван  Шыла  ле
тась быў прызнаны вінаватым
у дзейнасці ад імя незарэгіст
раванай арганізацыі, але суд
абмежаваўся папярэджаннем.
Сёлета  прыканцы  траўня  ў
школе прайшоў педсавет, на
якім настаўнікі адзінагалосна
вырашылі дапусціць Івана да
экзаменаў. Затым у Салігорск
прыехала  камісія  з  Мінска,
якая патрабавала, каб Шылу
не выдалі атэстат аб сярэдняй
адукацыі. Прапаноўвалася на
ват ануляваць вынікі першых
іспытаў  (нібыта,  хлопец
спісваў), але педагагічны ка
лектыў  адмовіўся  гэта
зрабіць. Дырэктарка школы
Вольга Сянькова  напісала
заяву аб звальненні, звольнілі
і намесніка дырэктара па вы
хаваўчай працы. Звальненне
пагражала таксама начальні
ку аддзела адукацыі гарвы
канкама і яшчэ тром намесн
ікам дырэктара школы. У вы
канкаме  тэрмінова  была
скліканая камісія ў справах
непаўналетніх, якая і прыняла
адзінагалоснае рашэнне аб
выключэнні  Івана  Шылы
са школы.

Вось такі іспыт на сумлен
не задалі ўлады РБ настаўні

кам. А разам з імі – ўсяму бе
ларускаму грамадству.

Вядомыя  грамадcкія  і
культурныя дзеячы падпісалі
зварот да міністра адукацыі
Уладзіміра Радзькова, у якім
патрабуюць аднавіць на ву
чобе Івана Шылу, узнавіць на
працы звольненых дырэкта
ра школы і намесніцу дырэк
тара, спыніць ціск на  іншых
выкладчыкаў. Зварот падпі
салі    пісьменнікі  Уладзімір
Арлоў, Рыгор Барадулін, Ге
надзь Бураўкін, Ніл Гілевіч,
мастак Алесь Марачкін, палі
тыкі Лявон Баршчэўскі, Аляк
сандр Мілінкевіч, Алесь Міха
левіч,  Павел  Севярынец,
Мікалай Статкевіч, старшыня
Таварыства беларускай мовы
Алег Трусаў і іншыя.

Грамадства ж у цэлым, як
заўжды, больш заклапочанае
матэрыяльнымі справамі. У
прыватнасці – цэнамі на хар
чы  і  аўтамабільнае  паліва,
якія растуць апошнім часам
амаль бесперапынна.

А пасол Расіі ў Мінску Су
рыкаў  абяцае  Беларусі  ў
блізкім часе цэны на газ вы-
шэй за 400 даляраў за тысячу
кубоў (падрабязней пра гэта –
на стар.5). Наш карэспандэнт

нагадвае, што бюджэт РБ і без
таго адчувае вялікія цяжкасці.
Паведамляецца, што мінфін РБ
і мінфін РФ вывучаюць магчы
масць  даць  нашай  краіне
новы  крэдыт у  памеры  2
мільярды даляраў. Так што
леташні крэдыт у 1,5 мільярды,
атрымліваецца, ужо праелі?

І яшчэ адна лічба тыдня. 6
мільярдаў 600 мільёнаў
рублёў (звыш 3х мільёнаў да
ляраў) – за такую суму 10 чэр
веня быў прададзены санато
рыйпрафілакторый  бела
рускіх  пісьменнікаў  “Іслач”
пад Ракавам. Як паведамляе
сайт  Саюзу  беларускіх
пісьменнікаў  www.litbel.org,
таргі на аўкцыёне цягнуліся
ўсяго адну хвіліну. Максімаль
ную суму прапанавала тавары
ства з абмежаванай адказнас
цю “Белінтэхбуд” (інфарма
цыі  пра  гэтую  фірму  няма  ў
даведніках і нават у інтэрнэ
це). Такім чынам, услед за До
мам  літаратара  ў  цэнтры
Мінска, беларускія пісьменнікі
страцілі апошнюю маёмасць
літфонда – Дом творчасці. Год
таму  рашэннем  Вярхоўнага
суду  Беларускі  літаратурны
фонд быў зліквідаваны.

Аглядальнік
ІВАН ШЫЛА. Фота з сайта
www.spring96.org.

Пушкін адмовіўся. Некалькі
дзён, пакуль працавала выс
тава, прайшлі ў трывожным
чаканні.   Але  “мастацтваз
наўцы ў цывільным”, а так
сама  адміністрацыя  больш
не прыходзілі.

Мабыць,  сапраўды  зда
рыўся цуд і вясна прыйшла ў
Беларусь на пачатку лета.

А.У.
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ХТО СКАЖА: “Я НЕ ВЕРУ”?
Гутарка з Валянцінам
Стэфановічам – юрыстам і
праваабаронцам, які
будзе займацца маніто-
рынгам восеньскіх
выбараў у Палату прад-
стаўнікоў.

— Які ў вас досвед назіран-
ня?

—  У  2001  годзе  я  ўва
ходзіў  у  ініцыятыву  “Неза
лежнае назіранне”, узначаль
ваў юрыдычную службу гэтай
ініцыятывы, удзельнічаў у на
зіранні за мясцовымі выба
рамі ў 2003 годзе, браў удзел
у місіях па назіранні ў роз
ных краінах свету – у Косаве,
у Азербайджане, Сербіі, Кыр
гызстане, Казахстане, Украі
не, Славакіі…

— А як ў нашых умовах
можна праводзіць назіранне за
выбарамі? Ці гэта наогул маг-
чыма?

—  Магчыма  назіраць  не
сам працэс падліку галасоў, а
адсочваць выбарчыя этапы і
рабіць нейкія высновы, на
прыклад, аналізаваць склад
камісій, рабіць аналіз прак
тыкі выкарыстання выбарча
га заканадаўства. Але, калі
казаць непасрэдна пра сам
выбарчы ўчастак, то там на
зіральнік, на жаль, не мае до
ступу да асноўных выбарчых
мерапрыемстваў.

— Напрыклад?
—  Датэрміновае  галаса

ванне… У нас фактычна не
даюць інфармацыі пра коль
касць тых, хто прагаласаваў
датэрмінова. Назіральнік не
мае доступу да спісаў выбар
шчыкаў. Наогул уся неабход
ная інфармацыя, якую павін
ны  даваць  назіральніку  –
колькасць атрыманых бюле
тэняў, колькасць зарэгістра
ваных  выбаршчыкаў  –  як
правіла, застаецца закрытай. І
сам падлік галасоў у нас ад
бываецца такім чынам, што
назіральнік яго не бачыць.

— Як? Ён жа прысутнічае
на ўчастку…

— Прысутнічае, але на вя
лікай адлегласці ад стала, дзе
адбываецца падлік…

— А гэтая адлегласць неяк
абумоўленая ў заканадаўстве?

—  Ніяк  не  абумоўленая,

там сказана, што “назіральнік
не мусіць перашкаджаць пра
цы камісіі” – вось і ўсё. А яны
лічаць, што калі ты знаходзі
шся блізка, непасрэдна каля
стала, калі ідзе падлік галасоў,
то гэта – перашкода для пра
цы камісіі. Напісана таксама,
што назіральнік не можа зна
ходзіцца каля сталоў для вы
дачы бюлетэняў, але, калі ідзе
падлік галасоў, бюлетэні ўжо
не выдаюцца, а толькі падліч
ваюцца. У іншых краінах, дзе
мы  назіралі,  можна  бачыць
працэс  падліку  галасоў.  Да
таго ж, там больш дэмакра
тычная працэдура падліку –
ён праводзіцца адным чалаве
кам уголас – кожны бюлетэнь
пры  гэтым  дэманструецца.
Такім чынам, і назіральнік ба
чыць тое, што ў бюлетэні ад
люстравана.

— А ў нас?
— У нас не прапісана, як

праводзіцца падлік галасоў. У
нас  у  Выбарчым  кодэксе
сказана толькі, што падлік га
ласоў адбываецца асобна –
спачатку ўскрываецца скры
ня датэрміновага галасаван
ня, пасля скрыня па месцы
жыхарства  выбаршчыка,  а
пасля стацыянарная скрыня
з участка.  І больш нічога не
сказана, таму ў нас усё адбы
ваецца  так  –  старшыня
камісіі  дае  стос  бюлетэняў
кожнаму сябру камісіі, кож
ны падлічвае свой стос, піша
на паперцы тыя лічбы, якія ў
яго  атрымаліся  пры  падлі
ку… Аддае старшыню камісіі,
той  моўчкі  заносіць  гэтыя
лічбы ў пратакол, пратакол
вывешваецца.

— Усё адбываецца ў цішыні?
Нічога не агучваецца?

— Не агучваецца! Цішком!
І  пры  гэтым  кожны  сябра
камісіі  не  ведае  агульнай
колькасці. Гэта самая распаў
сюджаная практыка. Што яны
ўносяць  у  пратакол,  якія
лічбы – ніхто не праверыць. А
камісіі фармуюцца па прын
цыпу падкантрольнасці ўла
дам, як правіла, з сяброў ад
наго працоўнага калектыву, а
старшыня – іх начальнік. Хто ў
такіх умовах праверыць? Хто
скажа: “Я не веру”?

ПАЛІНА КАЧАТКОВА

Выбары

“ШОК І ТРЭПЕТ”

Пошта рэдакцыі

Матэрыял наконт тэлесю-
жэту пра апазіцыю,
надрукаваны ў мінулым
нумары газеты пад назвай
“Шок і трэпет. БТ ператва-
рыла допыт журналіста і
палітыка ў паказальнае
спец-шоў”, выклікаў
неадназначную рэакцыю.

На сайце газеты “Свабода”
(svabodaby. net) з’явілася да
волі  шмат  водгукаў.  Ніжэй
публікуем найбольш цікавыя
з некаторымі скарачэннямі.

Нагадаем, што на БТ раз
мова  йшла  пра  аперацыю
спецслужбаў,  у  выніку  якой
каля пасольства ЗША ў Мінску
былі затрыманыя адзін з палі
тыкаў і рэдактар рэгіянальна
га выдання. У іх канфіскавалі
грошы,  атрыманыя,  калі  ве
рыць аўтарам “Панарамы”, у
якасці амерыканскіх грантаў.

Аўтар  пад  нікам  (імем)
Вікуля лічыць, што “гэта пра
цуе 5ы аддзел КДБ. Беларус
кае тэлебачанне – філіял кан
торы. Якое дзіва, што амеры
канцы даюць грошы на ней
кую газету. Гэта і ёсць Праг
рама малых грантаў (...) І якое
ж тут злачынства? Я ведаю, як
на Літве пенсіянеркінастаўн
іцы атрымалі грошы на тое,
каб зрабіць у вёсцы пякарню.
Яны вучыліся на грошы еўра
пейцаў,  каб  хлеб  у  іх  быў
смачны.  І  што?  А  на  БТ
зрабілі нейкі таямнічы сюжэт
пра бандзюганаў, якія заўтра
на амерыканскія грошы гар
маты набудуць”.

Нехта, хто падпісаўся Дру-
жа Колас, лічыць інакш: “Тут
толькі два падыходы  альбо
сярод амерыканцаў ёсць суп
рацоўнік гэбэ, альбо інфарма
цыю злілі свае. У КДБ працу
юць прафесіяналы.  І старыя
метады – біць у рыла або запа
лохваць – гэта для іх несур”ёз
на. Гэта вам кажа чалавек, яко
га трэслі кадэбэшнікі не адзін
год.  Дый  сам  працаваў  не
калькі год у органах, вярбую
чы і апрацоўваючы. Дзякуючы
гэтаму, я ведаю, што амаль па
лова правінцыялаў і менчукоў
так ці йначай злівае інфарма
цыю, і, што самае дзіўнае, не
пад ціскам пагроз, а зусім на
адварот, добраахвотна. Сам я

працаваў па зусім іншай праг
раме, арыентаванай на цяжкія
злачынствы. Але, бывала, пра
цавалі і па апазіцыі, і для мяне,
як для нацыяналіста, было жу
дасна  бачыць,  як  ахвотна
людзі йшлі на супрацоўніцтва
з намі. На жаль, у барацьбе за
нашу Беларусь больш шкоды
робяць менавіта так званыя
аднадумцы,  чым  нейкія  там
гэбісты з бэтэшнікамі”.

Дружа Колас задаецца да
лей пытаннем – ці не атрыма
ецца  так,  “што  тыя  ,  хто
здраджваў, урэшце апынуцца
сярод кіраўнікоў новай Бе
ларусі?”

Ва  ўнісон  яму  адказвае
Алесь: “Апазіцыя спрачаецца
паміж сабой, замест таго, каб
працавацць  разам.  Дарэчы,
Захад патрабуе ад яе яднання
і адзінай праграмы. А яны на
ват з выбарамі не вызначыліся
– адны за байкот, другія за га
ласы.  Дарэчы,  з  байкотам  і
сапраўды, як чорт з бутэлькі 
за пару дзён да выбараў… На
жаль,  Еўропа  толькі  робіць
усялякія заявы, а гандлюе з ды
катарам. Нават візы не патан
нелі для нашых грамадзян(...)
А паспрабууйце Вы, Дружа Ко
лас, візу ў ЗША зрабіць. Кара
цей, патрэбныя намаганні ўсіх
і кожнага, а не мышыная вал
тузня па розных кутках”.

Ад рэдакцыі. З апошнімі
словамі нельга не пагадзіцца.
Але ж займацца адно толькі
змрочнымі прароцтвамі, на
ракаць на Захад ды падазра
ваць усіх запар у здрадніцтве –
таксама, думаецца, не самая
высакародная пазіцыя. Дарэ
чы, варта з асцярожнасцю пас
тавіцца  да  высноваў  “Друга
Коласа”, паколькі не ўсё можа
быць  прынятае  на  веру  са
словаў былога, як ён сам піша,
гэбіста. Лягчэй за ўсё раз’яд
наць  людзей,  кінуўшы  цень
падазрэння. Не бывае толькі
“двух падыходаў” – альбо чу
жыя  шпіёны,  альбо  свае
здраднікі. У рэальным жыцці
шмат адценняў. І ўсё ж, праб
лемы беларускага грамадства,
закранутыя наведнікамі наша
га сайту, заслугоўваюць увагі.

Дасылайце нам вашы мер
каванні смспаведамленнем
на нумар (+370) 68742185.

№118, 12-18.6.2008 г.
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МАСКВА ЦІСНЕ НА ГАЗ
Газавае пытанне зноў на

гадвае аб сабе. Колькі будзе
каштаваць прыродны газ у
наступным годзе? Бюджэт РБ
на 2009 год распрацаваны з
улікам цаны 140 даляраў за
1000 кубаметраў. А вось  па
сол РФ у Мінску Аляксандр
Сурыкаў не выключае, што
неўзабаве газ будзе кашта
ваць 400 даляраў і больш.

9 чэрвеня расійскі дыпла
мат на прэсканферэнцыі ў
беларускай сталіцы заявіў,
што цана на газ для Беларусі
ў  2009  годзе  можа  пера
высіць 200 даляраў за тысячу
кубаметраў.

Каментуючы  той  факт,
што ў праекце бюджэту РБ на
наступны год ужо закладзе
ная цана ў 140 даляраў, Су
рыкаў сказаў: «Гэта воля лю
бой  дзяржавы.  Можна  зак
ласці й меней».

Гаворачы  пра  кошты  да
2011 году, пасол не выклю
чыў,  што  «газ  можа  кашта
ваць і 400 даляраў,  і больш.
І  там  ёсць  пытанні».  Суры
каў  дадаў,  што  «у  кожным
выпадку для Беларусі цана
будзе  ніжэй  за  заходнееў
рапейскую».

Аднак  гэтая  розніца  на
шмат меншая за тую, на якую
разлічвалі ўлады РБ. У выпад
ку, калі кошт газу ўзрасце да

200 даляраў  і вышэй, сітуа
цыя ў эканоміцы стане яшчэ
больш напружанай.

У  расійскім  Газпраме  не
сталі каментаваць словы рас
ійскага дыпламата. Там спас
лаліся на вядомую формулу,
паводле якой канцэрн пас
таўляе газ Беларусі. Паводле
гэтай формулы, пры разліку
за газ у 2008 2010 гадах для
Беларусі будзе ўжывацца ка
эфіцыент зніжэння да сярэд
нееўрапейскай цаны — 0,67,
0,8  і  0,9  адпаведна.  З  2011
году  Беларусь  павінна
выйсці на еўрапейскі ўзро
вень цэнаў на газ.

Не выключана, што выказ
ванні Сурыкава скіраваныя
на тое, каб паскорыць пра
цэс  прыватызацыі  буйных
беларускіх прадпрыемстваў,
у набыцці якіх зацікаўленыя
расійскія алігархі. Сэнс зра
зумелы  –  альбо  яна  пра
ходзіць хутка і на выгадных
для расійцаў умовах, альбо
газ  для  Беларусі  будзе
вельмі дарагі.

Дарэчы, пытанні паставак
расійскага газу ў 2009 годзе
будуць  абмяркоўвацца  27
чэрвеня на чарговым пасяд
жэнні  Савета  міністраў  так
званай саюзнай дзяржавы Бе
ларусі і Расіі.

АЛЕГ МАН

ПУГА І ПЕРНІК
На нефармальным саміце

кіраўнікоў  краінаў  СНД  у
СанктПецярбургу новы прэз
ідэнт Расіі Дзмітры Мядзвед
зеў досыць халодна паставіўся
да “брата і хаўрусніка”. Як адз
начыла “Газета.Ру”, Аляксандр
Лукашэнка відавочна сумаваў
з нагоды таго, што цяперашні
гаспадар Крамля не прызна
чыў яму асабістую аўдыенцыю.

А ў панядзелак расійскі ам
басадар у Беларусі Аляксандр
Сурыкаў цынічна патлумачыў
адсутнасць  спаткання  тым,
што “абодва бакі не праявілі
зацікаўленасці”.  Вось  так!
Расія дапамагала Лукашэнку
таннымі  нафтай  і  газам.
Кіраўнік Беларусі, у сваю чар
гу, абяцаў не прапусціць праз
нашу славутую мытню натаўс
кія  танкі,  калі  яны  раптам

скіруюцца на Усход. Да таго ж,
калі  хто  забыўся,  Масква  і
Мінск ужо 13ы год будуюць
агульную  дзяржаву.  І  тут  на
табе – “не праявілі зацікаўле
насці”.

Праўда,  Сурыкаў  паабя
цаў  Лукашэнку  сустрэчу  з
Мядзведзевым напрыканцы
лета. Аднак наўрад ці гэтая
перспектыва моцна парада
вала кіраўніка Беларусі. Бо,
паводле расійскага амбасада
ра, на ёй чакаецца “прадмет
ная размова ў галіне газу”.

Расійскі пасол сваёй заявай
пра кошты расійскага газу ў
200 і болей даляраў фактычна
абверг словы Уладзіміра Пуц
іна, які падчас свайго прэзі
дэнцтва сцвярджаў, што цана
на газ знаходзіцца выключна
ў кампетэнцыі “суб’ектаў гас

НОВЫЯ ЦЭНЫ на аўтазапраўцы: цэны на бензін у РБ узняліся на
5%, а на дызельнае паліва - на 15%. Мінск, 10 чэрвеня 2008 году.

падарання”. Аднак тое, што
насамрэч  яе  вызначаюць  у
Крамлі, зыходзячы, у першую
чаргу,  з  палітычных  мерка
ванняў, і раней не было сак
рэтам. Цяпер пра гэта гаво
рыцца  наўпрост.  Як  толькі
Ўкраіна заявіла пра тое, што ў
2017 годзе расійскаму Чарна
морскаму флоту давядзецца
вымятацца з Севастопаля, ёй
адразу выкацілі 400 даляраў
за тысячу кубаметраў газу. А
Лукашэнку прыгразілі, што,
калі  ён  не  будзе  паводзіць
сябе паслухмяна, атрымае 200
даляраў за тысячу кубоў.

Адначасова былі сфарму
ляваныя расійскія інтарэсы ў
Беларусі.  Сурыкаў  нагадаў
пра  тое,  што  Газпрому,  які
ўжо  з’яўляецца  частковым
уладальнікам Белтрансгазу,

не падабаецца, што, акрамя
звычайных падаткаў, бела
рускія ўлады значную долю
прыбытку гэтага прадпрыем
ства забіраюць у адмысловы
інвестыцыйны фонд.

У камплекце з пугай у выг
лядзе цаны на газ ідзе пернік.
Сурыкаў  паведаміў,  што
міністэрствы фінансаў дзвюх
краінаў разглядаюць магчы
масць вылучэння РБ чаргова
га стабілізацыйнага крэдыту.

Масква, якая цяпер пухне
ад шалёных коштаў на энерга
носьбіты, гатовая крэдытаваць
Лукашэнку  і  далей.  Бо  праз
гэта Беларусь падсаджваецца
на фінансавы шпрыц. І мы па
чынаем плаціць вялізную цану
за гэты наркотык. Белтрансгаз,
МАЗ... Што далей?

ВАЛЕРЫ ФІЛІН
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6 СМІ

ВЫРВАЦЦА З БЛАКАДЫ
ЦІ ДАПАМОЖА “СОВЕТСКАЯ БЕЛОРУССИЯ” АПАЗІЦЫЯНЕРАМ?
На мінулым тыдні Беларус-
кая асацыяцыя журналістаў
(БАЖ) зладзіла круглы стол
“Узаемаадносіны незалеж-
ных СМІ і дэмакратычнай
апазіцыі”. У яго першым
пасяджэнні ўдзельнічалі
прадстаўнікі амаль усіх
апазіцыйных партый і
рухаў, а таксама кіраўнікі і
журналісты шмат якіх
незалежных СМІ краіны.  

  СМІ дэмакратычнай на
кіраванасці апошнім часам
зазнаюць усё больш жорсткі
пераслед з боку ўладаў. 25
такіх выданняў выкінутыя з
сістэмы манапаліста распаў
сюду перыядычных выданняў
– “Белсаюздруку”. 16 выдан
няў таго ж накірунку распаў
сюджваюцца праз “Белсаюзд
рук”  з  вялікімі  цяжкасцямі.
Газеты “Народная воля” і “То
варищ” вымушаны выдавац
ца  паза  межамі  краіны,  у
Смаленску. Рэдакцыя “Газеты
Слонімскай”  апынулася  на
вуліцы.

Безумоўна, без падтрымкі
дэмакратычных  палітыкаў
незалежным СМІ цяжка ад
стойваць свае пазіцыі. Гэтак
сама як і палітыкам практыч
на немагчыма абысціся без
вольных СМІ.

  Намеснік старшыні Бела
рускага  народнага  фронту
(БНФ) Віктар Івашкевіч падчас
круглага стала выказаў мер
каванне,  што  незалежныя
СМІ – эфектыўны сродак вяд
зення палітычнай барацьбы.
На  яго  думку,  такая  форма
ўздзеяння на масавую свядо
масць,  як  улёткі,  не  надта
дзейсная.  Іх мала чытаюць,
яны дорага каштуюць выдаў
цам, а да таго ж іх часта кан
фіскуюць.

  Старшыня  Абґяднанай
грамадзянскай партыі (АГП)
Анатоль Лябедзька адным з
галоўных прыярытэтаў сваёй
партыі лічыць прарыў  інфар
мацыйнай блакады.  

Праўда, варта зазначыць,
што прарыў гэты адбываец
ца даволі дзіўна. Пасля ня
даўніх затрыманняў супра
цоўнікаў  тэлевізійнай  кам
паніі  “Белсат”  і незалежных
радыёстанцыяў, пасля перат

русаў у іхніх кватэрах нівод
ная  палітычная сіла не пры
няла нават заявы з асуджэн
нем гэтага факту. Затое нека
торыя маладыя палітыкі дэ
макратычнай накіраванасці
вырашылі паставіць пад пэў
ны кантроль “БелСат”, ства
рыўшы пры  ім назіральную
раду. Заснавальнікам  і ўла
дальнікам “БелСату”, штаб
кватэра якога знаходзіцца ў
Польшчы,  быў  накіраваны
адпаведны ліст, вытрыманы
ва ўльтыматыўным тоне.

  Але ў жаданні адвесці не
залежным СМІ “адпаведнае
месца” ўсіх пераўзыйшоў сяб
ра прэзідыюму Палітрады аб
ґяднаных  дэмакратычных
сілаў, старшыня аргкамітэту
Беларускай  партыі  працы
Аляксандр Бухвостаў. Вось
невялікі фрагмент яго арты
кула, змешчанага ў інтэрнет
варыянце  газеты  “Салідар
насць”:  “Чытаеш нашых дэ
макратычных “барзапісцаў” і
мімаволі задаешся пытаннем:
“На каго працуеце, спадары?”
У Беларусі цяпер дзве партыі:
партыя  ўлады  і  апазіцыя  –
“Абґяднаныя дэмакратычныя
сілы”. Незалежных сродкаў
масавай інфармацыі ў прын
цыпе няма,  і быць не можа.
Ёсць  незалежныя  журналі
сты. Але гэта ў дэмакратыч
най краіне. У Беларусі – аль
бо ты працуеш на ўладу – як
сп. Росцікаў (газета “Рэспубл
іка”), і не хаваеш гэтага, аль
бо ты працуеш на дэмакра
тыю. І калі са сп. Росцікавым
усё ясна, то з шэрагам жур
налістаў  і  іншых  пішучых
братоў нашых, якія дзейніча
юць  у  дэмакратычным  ася
роддзі, далёка не так. Суцэль
ныя пытанні”.

  Палітолаг Віктар Чарноў
у гутарцы з карэспандэнтам
газеты “Свабода” скрытыка
ваў такую пазіцыю сп. Бухво
става:

  — Каго з палітыкаў трэба
падтрымліваць, а каго не –
вырашаюць на сваіх газетных
плошчах толькі партыйныя
сродкі масавай інфармацыі.
Калі ты хочаш, каб пра цябе
пісалі выключна тое, чаго ты
хочаш, стварай свае СМІ – і,
што называецца, наперад! У

такім сродку масавай інфар-
мацыі ты можаш арганізо-
ўваць заказныя артыкулы,
прапагандаваць патрэбных
табе кандыдатаў у дэпута-
ты ці найвыбітнейшых
партыйцаў. Калі ж табе не па-
дабаецца, што пра цябе
пішуць у тым ці іншым СМІ,
пішы ў адказ артыкул, дзе буд-
зе адлюстраваны твой пункт
гледжання на тыя ці іншыя пы-
танні і праблемы (па мажлі-
васці,  карэктна і грунтоўна, з
сурґёзнай аргументацыяй). Усё
дастаткова банальна. Не ду-
маю, што нейкі кіраўнік неза-
лежнага СМІ адмовіцца даць
месца такому артыкулу на
старонках свайго выдання ці
сайта.

Палітыкам, трэба наву-
чыцца працаваць з журналі-
стамі. Гэта будзе нашмат
больш эфектыўна для іх, чым
крыжовы паход супраць “няп-
равільных” СМІ.

  —  А  ці  можаце  вы  на
зваць хоць адзін прыклад та
кой эфектыўнай працы палі
тыкаў з незалежнымі СМІ?

  — Такіх прыкладаў, на
вялікі жаль, кот наплакаў.

  Можна ўспомніць Віктара
Ганчара і ягоны досвед пра-
цы. У 2001 годзе мне вельмі
запомніўся адзін з эпізодаў
супрацоўніцтва тагачаснага
кандыдата ў прэзідэнты Ся-
мёна Домаша з незалежнымі
выданнямі.  Ён запрасіў да
сябе ў госці ўсіх ахвотных
журналістаў, расказаў і пака-
заў, як ён жыве, якая ў яго ся-
мґя. Рэпартажы пра гэта
пайшлі ў шмат якія газеты.
Адзін такі матэрыял я пра-
чытаў нават у газеце “Сад і
агарод”! Такім чынам, не даю-
чы аніякіх установак, як і пра
што пісаць, палітык дасяг-
нуў пэўнага ўзроўню папуляр-
насці. Людзі ўбачылі, які ён
гаспадарлівы і руплівы. Ужо
іншая справа, як пасля выка-
рыстаў Домаш гэтую сваю
папулярнасць. Нешта ў гэ-
тым плане падчас апошняй
прэзідэнцкай кампаніі спра-
баваў рабіць Аляксандр
Мілінкевіч, але гэтыя спробы
працы са СМІ пры ўсім
жаданні цяжка назваць
сістэмнымі.

  — Некаторыя ўплывовыя
апазіцыйныя палітыкі саліда
рызуюцца  з  Бухвоставым:
маўляў,  асобныя  апазіцый
ныя СМІ, асвятляючы дзей
насць дэмакратычнай апазі
цыі, шмат што перакручва
юць і такім чынам працуюць
наўпрост на ўладу; таму мы
будзем рэкамендаваць гран
тадаўцам спыніць супрацоў
ніцтва з такімі сродкамі маса
вай інфармацыі…

  — Не думаю, што гранта-
даўцы павінны прыслухоўвацца
да падобных заяваў. Ёсць абґ-
ектыўныя крытэрыі дзейнасці
СМІ. Гэта ўзровень публіка-
цый, рэйтынг выдання, ты-
раж, урэшце. Выступаючы суп-
раць таго ці іншага незалежна-
га выдання, палітыкі толькі
шкодзяць самі сабе. Да таго ж
яны павінны зразумець: аўта-
рытарнасць нашай улады
прывяла да таго, што, згодна
з рознымі сацыялагічнымі дас-
ледаваннямі, незалежныя
сродкі масавай інфармацыі чы-
таюць, слухаюць і прагляда-
юць толькі недзе 2 адсоткі
выбаршчыкаў. Прычым у пера-
важнай большасці гэтая людзі
галасуюць менавіта за прад-
стаўнікоў абґяднаных дэмак-
ратычных сілаў і будуць гэта
рабіць нават пасля даволі
моцнай крытыкі на адрас
апошніх.

 Да  ўсяго  сказанага  вы
шэй  варта  дадаць  –  можа,
замест таго, каб змагацца з
незалежнымі СМІ  і журналі
стамі,  палітыкам  ёсць  сэнс
накіраваць  свае  намаганні
на павышэнне колькасці чы
тачоў  гэтых  СМІ?  Вядома,
існуе яшчэ адзін шлях уздзе
яння  на  “дэмакратычных
барзапісцаў” – паспрабаваць
усю сваю незадаволенасць
імі  выкласці  на  старонках
“Советской Белоруссии”.

Але каму ад гэтага будзе
лепш?

Пакуль  што  журналісты
БАЖ і палітыкі дэмакратыч
нага  кірунку  дамовіліся
толькі пра тое, што падобныя
круглыя  сталы  трэба  пра
водзіць  рэгулярна.  Тады
можна будзе гаварыць і пра
нейкія ўзаемадачыненні.

ГЕНАДЗЬ БЕРТАШ
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НЕ-
Даўно гэта было, ох як даў

но. Забег я да сябра пахваліц
ца толькі што набытаю плыт
каю Навелы Матвеевай. Тады
яна была, калі не сказаць мод
най, дык дастаткова папуляр
най.  “А  ты  ведаеш,    сказаў
сябра,  ёсць яшчэ адна Мат
веева – Вера. І ў яе такія песні,
такі голас!..” – і ён неяк трапна
паказаў, які голас.

Мінулі тыя часы, няма ўжо
на свеце майго сябра, а голас
Веры Матвеевай і цяпер гу
чыць  з  чорнага  вінілавага
дыска. І глядзіць з вокладкі яе
шчымліванепрыгожы твар з
сарамлівай усмешкай – “Пра
бачце, што спявала як умела і
жыла так каротка...”

А песні – жаночыя.
Як наш брат мужык піша

пра зіму:

Уцякай, мароздзядуля,
Чуеш ты, стары, ці не?
А тут –  іншае, бо для ад

ных вясна – радасць і жыццё,
а  для  зімы  –  старасць  і
смерць...  І не схаваешся ад
гэтага  нідзе  нават  на  дне
найглыбейшага яра!

Хто  цяпер  памятае  Веру
Матвееву? Ніхто.

Колькі  іх  такіх  –  памяць
каго растала, знікла ў ценю
славутых, “раскручаных” ды
раздзьмутых, хоць часам не
менш, а то й больш вартых
увагі. Але НЕпрачытаных, НЕ
пачутых, НЕзаўважаных!

 Раней, зрабіўшы чарговае
“адкрыццё”, я тут жа бег дзя
ліцца з якімнебудзь сябрам.
Цяпер – асцерагаюся. Бо твае
любімыя  вершы,  музыка  ці
фільм не абавязкова будуць

Стрэмкі

З МАСКОЎСКІМ
АКЦЭНТАМ
АЛЬБО РАДЫЁ СЛУХАЦЬ ВАРТА

Дзе яшчэ ты пачуеш такіх
цікавых  субяседнікаў?
Толькі на нашым беларускім
радыё! На мінулым тыдні на
Радыё Свабода былі не про
ста гасцямі, а нават гаспада
рамі Зянон Пазьняк  і Свят
лана Алексіевіч. На працягу
цэлага  тыдня  ў  розных  пе
радачах яны выказвалі свае
погляды і назіранні за жыц
цём. Абодвух гэтых прамоў
цаў  люблю  і   паважаю  за
многія  іх  словы  і   ўчынкі  і
стараўся  слухаць  іх  вельмі
ўважліва. У Пазьняка асноў
ная думка, што нельга зда
вацца, трэба верыць у свет
лую  будучыню  Беларусі.   У
Алексіевіч  –  што  галоўныя
нашы праблемы не ў камун
ізме і ні ў якіх іншых ідэало
гіях,  а  ўнутры  кожнага  ча
лавека.  Здаецца,  я  пачуў
тое, што хацелі сказаць гэ

тыя шаноўныя асобы, але ў
мяне  склалася  ўражанне,
што самі яны радыё не слу
халі і адзін аднаго не пачулі.
А радыё слухаць варта.

У  пятніцу  6  чэрвеня  на
Радыё Рацыя гучала перада
ча  «Сымбалі  Беларусі».  Пе
радача  выдатная.  Краіна
сапраўды  павінна  ведаць
сваіх  герояў.  Гэтым  разам
героямі  перадачы  былі
«Песняры».  Было  сказана  і
пра гісторыю,  і пра значэн
не  гэтага  легендарнага  ка
лектыву. Аадзінае, што вяду
чая дзясяткі разоў вымавіла
назву  гэтага  беларускага
гурта  з  маскоўскім  акцэн
там – «Пісніры» (з цвярдым
«с»). Мой сябра пачуў гэтую
заўвагу  і   сказаў:  дзякуй
Богу, што яшчэ на канцы не
прагучала «і».

СЯРЖУК ВІТУШКА

такімі ж для таго, каго любіш
ты. Гэта як групы крыві. Чала
век можа быць табе блізкі, а
крывёю не падзелішся.

 Ды неістотна гэта. Важна
тое, што кожны адкрыты та
бой  творца  робіцца  блізкі
табе, як брат ці сястра, калі і
дзе б ён ні жыў. Ён дапаможа
жыць і табе, хоць сам жыць
не надта ўмеў.  І добра слу
хаць, глядзець і чытаць такіх
сваіх такіх НЕзалапаных, НЕ
замацаных і НЕзабалбатаных.
Слава, бляск і трыумф часам
– як бліскучы панцыр, што не
дае доступу да творцы. Адбі
вае жаданне. Не хочацца ста
яць  у  чарзе,  ціскацца  ў  на
тоўпе “фанаў”.

Што  горш  –  трапіць  у
школьныя  хрэстаматыі  ці
быць забытым?

Я  вельмі  шаную  Іосіфа
Бродскага. Але калі мне кеп
ска, чытаю іншых паэтаў, якіх
не ведае ўжо амаль ніхто. За
тое няма пачуцця, што падчас
чытання нехта глядзіць табе
праз плячо.

У далёкім польскім гарад
ку  Лешна  я  бачыў  партрэт
вясковай дзяўчыны, намаля
ваны мастаком, імя якога за
быўся. Але ўвесь час хочацца
туды вярнуцца, каб убачыць
зноў гэты твар, гэтыя вочы.

А  вось  ехаць  глядзець
Джаконду...  ці  можна  там
штось убачыць пад наслаен
нямі  рэкламы  і  медыйнага
шалупіння? Лепш быць сярод
сваіх, якія тварылі для мяне.
Хоць  і  не  здагадваліся  пра
маё існаванне.

АЛЕГ АБЛАЖЭЙ

Фотафакт Радыёхвалі

Рабочыя здымаюць шыльду «ГАЗЕТЫ СЛОНІМСКАЙ» з будын-
ку, дзе здымала памяшканне рэдакцыя. Дамова на арэнду была
разарвана пад ціскам уладаў. Слонім, 5 чэрвеня 2008 году.
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ЗА ШТО МЫ ЦЭНІМ ТВОРЫ ВАСІЛЯ БЫКАВА?

ВАШЫ АДКАЗЫ Ў НАСТУПНЫМ НУМАРЫ

ВОЖЫК-ПРЭЗІДЭНТ
Варажба

Тыраж 299 экзэмпляраў

Кажуць, што прэзідэнт Беларусі ў сваёй
палітыцы актыўна карыстаецца дапамо-
гай прафесійных астролагаў. Што яны яму
варожаць – глыбокая тайна, хоць і ты-
чыцца яно ўсёй краіны і ўсіх нас. Гэта ўсё за-
сакрэчана. Затое нельга засакрэціць зоркі,
ды й прафесійныя астролагі ёсць не толькі
ў Лукашэнкі. Аб тым, што кажа астрало-
гія пра беларускую будучыню, – у эксклюзіў-
ным даследаванні нашай газеты.

1. Як яго называць?
Адразу заўважу, што многія людзі не

прызнаюць астралогію за навуку. У той
жа час палітычная астралогія ўваходзіць
у структуру паліталогіі  і вывучаеца ва
ўніверсітэтах ЗША, Германіі, Украіны...
Што тычыцца Украіны, дык не так даўно
там астралогія ўведзена ў дзяржаўны
рэестр спецыяльнасцяў.

Цяпер – пра аб’ект даследавання  і
чаму так важна, як мы яго будзем назы
ваць?

Захоўваючы аб’ектыўнасць, я павінен
улічваць усе звесткі пра асобу кіраўніка
краіны, у тым ліку тое, што, будучы ды
рэктарам саўгасу, ён не грэбаваў рукап
рыкладствам, што нейкі час працаваў
наглядальнікам у калоніі, што пасля ан
тыканстытуцыйнага перавароту 1996
году з’яўляецца прэзідэнтам фактыч
ным, але не ў поўнай меры юрыдыч
ным... Вы скажаце, а чаму не называць

яго проста Лукашэнкам? На тое ёсць ас
тралагічныя прычыны. Называючы яго
так, я міжволі буду падсілкоўваць ягоны
эгрэгар. Яго і так кожную секунду падс
ілкоўвае мноства беларусаў і грамадзян
іншых краін. А гэта ў мэты майго дасле
давання не ўваходзіць.

Што такое эгрэгар? На мове пара
псіхолагаў, гэта энергаінфармацыйная
субстанцыя, што стаіць за кожным аб’ек
там, з’явай, арганізацыяй. Звычайна ча
лавек звязаны з дзясяткамі эгрэгараў.
Напрыклад, ёсць эгрэгар анёлазаха
вальніка, сям’і, працоўнага калектыву,
клуба, які наведвае чалавек, рэлігійны
эгрэгар і, вядома, Бог, як самы магутны
эгрэгар.  Але  звычайна  чалавек  най
больш  праяўляецца  ў  нейкай  адной
сферы. Таму і найбольш моцна кіруе ім
нейкі адзін эгрэгар.

Аб’ектам нашага даследавання кіруе
моцны эгрэгар улады, прычым гэты эг
рэгар, у сваю чаргу, звязаны  з эгрэга
рам Расіі. Бо як  інакш пратлумачыць
тое, што чалавек, які ўсё жыццё пражыў
у Беларусі і непасрэдна з Расіяй не звя
заны, вывучаў матчыну мову ў вясковай
школе, халаднакроўна нішчыць усё, што
звязана з яго беларускімі каранямі, на
карысць усяго расійскага? А калі да
пусціць, што ён кіруецца эгрэгарам, за
вязаным на расійскі, тады ўсё выглядае

натуральна, бо ён, свядома ці падсвядо
ма, выконвае волю эгрэгара Расіі. Таму
я буду называць аб’ект майго даследа
вання – галоўным бюракратам, альбо
скарочана – ГБ.

Мой  аналіз  будзе  складацца  з  не
калькіх частак. Папершае, многія цвер
дзяць пра харызму ГБ. Але наколькі ён
адпавядае патрабаванням да ўладальні
ка  харызмы  з  астралагічнага  пункту
гледжання, гэта значыць, пэўнай ідэаль
най мадэлі ці астралагічнай парадыгме?
Падругое, я прааналізую гараскоп і кас
маграму ГБ. Напрыканцы зраблю праг
ноз наконт развіцця падзеяў, звязаных з
нашым персанажам.

ІГАР СУХАРУКАЎ
Працяг будзе
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